

လျှောက်လှမ်း

GO FORWARD

ပျာကဠိချာထံခဝုဏ်အတိပဏ

ယွှမ်းတင်စီမံရွှေကီး
ထီၣ်ယၢတၢ်မနုၤလၢနံ.
စံးတၢ်ပှၤအံၣ်စရလးဖိ
ဒိသိးကလဲၤတၢ်ဆူညါ
တက့ၢ်. ၂၆.၁၄.၁၅.

လိနီၣ်ဝုဘၢၣ် ၂၀၁၉

Home * Sweet * Home



ခရံၣ်ဖိဟံၣ်ဖိယိးအံၣ် - လိနီၣ်ဝုဘၢၣ် [၁၇၁]

ပုဂံညီဘျာထံခဝုရှာန် ၂၀၁၉နံ့တံတိာ်ထူ

လၢထီၣ်ပွဲၤထီၣ်လၢ တၢ်ကၢၤက့ၤ ပတၢ်န့ၢ်သိၣ်အပံၤအလၢ

လိာ်ဖျါ ၃:၁၁, စံး ၁၆:၆, ၅မိၤ ၆:၄-၉, မးသဲ ၁၆:၁၃-၁၉



အဲဒီးတၢ်တၢ်ကွဲး

မံကစၢ်ယွၤအဘျူးအဖျိာ်အတၢ်ဆိာ်ဂ့ၤဆိာ်ဝါ ကလီၤဘၣ်လၢ ပုၤဖးတၢ်ဖိအလီၤ ထူးထူးတီၤတီၤ တက့ၢ်. ကစၢ်ယွၤအတၢ်မၤစၢၤအိၣ်ပွဲၤပုၤထီၣ်ဘိန့ၣ် မၤမုာ်ပသးဒိၣ်မးလီၤ. ပုၤလၢအသးဃုယွၤတဖၣ်န့ၣ် ယွၤမ့ၢ်တၢ်ဂ့ၤလၢအကီၢ်လီၤ.

တလၢအံၤခရံၣ်ဖိဟံၣ်ဖိဃီဖိတဖၣ် မၤဘၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလီၤဆီ လၢတၢ်အိၣ်ဖျိာ်အပူၤ ဒ်သိး န့ၣ်ဖိထၢဖိကိးဂၤ ကဟံၣ်လုာ်ဟံၣ်ပုၤ အတၢ်မ့ၢ်မိာ်, ပာ်, ဖိ, လံၤန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်တၢ်ဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါ ဟံၣ်ဖိဃီဖိတဖၣ်လၢ ကမၤ ကစၢ်ယွၤအတၢ်မၤ လၢအသးန့ၣ်ဒၣ်ဝဲန့ၣ်လီၤ.စီၤယီၤရှုၤအတၢ်ကတီၤ “မ့ၢ် ယၤဒီးယပုၤဟံၣ်ဖိ ပကမၤယွၤအတၢ်လီၤ.” ကဲထီၣ်ဒိဂ့ၤတဲာ်ဘၣ် လၢပကကွၢ်လိ ဒီးဒုးကဲထီၣ်ပဟံၣ်ဖိဃီဖိကိးဂၤလၢအမၤကစၢ်ယွၤအတၢ်န့ၣ်လီၤ.

ပုၤကညီဘျာထံခဝုရှာန်ကမုာ်စံၣ်ညီၣ်အာၣ်လီၤဝဲလၢကထၢဖျိာ်တၢ်မၤဘျုးလီၤဆီတဘျီ ဖဲခရံၣ်ဖိဟံၣ်ဖိဃီဖိအန့ၣ် (၁၇.၁၁.၂၀၁၉) တၢ်ဘါကတီၢ်လၢ ခဝုရှာန်ခရံၣ်ဖိ တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့တၢ်ဖိးတၢ်မၤအကီၢ်န့ၣ်လီၤ. ခရံၣ်ဖိတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ဝဲကျဲၤဆုၤလီၤစ့ၢ်ကိးတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ လၢဒိန့ၣ်ညါအကီၢ် ဃုာ်ဒီးတၢ်ပြၢတၢ်သးဝံၣ်န့ၣ်လီၤ. ပမ့ၢ်လၢလၢ တၢ်အိၣ်ဖျိာ်တဖၣ် ကတီၢ်သ့ၣ်ဟံၣ်သး ဒီးသုးကျဲၤဝဲဖဲအသ့အသိးန့ၣ်လီၤ. ခရံၣ်ဖိဟံၣ်ဖိဃီဖိ မ့ၢ်တၢ်အိၣ်ဖျိာ်အထူၣ်လၢ အဟံၣ်ဖျါထီၣ်ကစၢ်ယွၤအတၢ်အိၣ်တၢ်ကွံၣ်န့ၣ်လီၤ. “အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ယွၤမၤလိာ် တၢ်ဆိာ်ဂ့ၤ, တၢ်မူအထူ အယိာ်ဖဲန့ၣ်လီၤ.”(စံး ၁၃၃:၃)

လံာ်ကုခိၣ်တၢ်ဂီၤ - သရၣ်မုာ်ကၢကိာ်ထူ (ခဝုရှာန်ပုၤပၤစ့)ဒီးအဟံၣ်ဖိဃီဖိ
လံာ်အိၣ်ပုၤတၢ်ဂီၤ - သးပုၤဖိသ့ဒီးအမၤ(Houston, USA)

တၢ်သ့ကွဲးလံာ်လံာ်တၢ်မၤလိ (၂)ဘျီတဘျီ



တၢ်သ့ကွဲးလံာ်လံာ်တၢ်မၤလိ (၂)ဘျီတဘျီ ဘၣ်တၢ်မၤအိၤ(၁၀-၁၂.၉.၂၀၁၉)နံၤ ဝဲဒဝုၣ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အး တၢ်သ့ကွဲးလံာ်လံာ်တၢ်မၤလိ န့ၣ်လီၤ. ပုၤသိၣ်လိတၢ်မ့ၢ်ဝဲ (၁)သ့ကွဲးလံာ်လံာ်တၢ်မၤလိ(တၢ်သ့ကွဲးတၢ်ကစီၣ်), (၂)သ့ကွဲးလံာ်လံာ်တၢ်မၤလိ (တၢ်ကွဲးကိၣ်ထံ), သ့ကွဲးလံာ်လံာ်တၢ်မၤလိဒီးကထာၣ်ဖီဂီၤ (တၢ်မၤလိလံာ်စီဆံ)န့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤလိတဘျီအံၤ ပုၤဟဲထီၣ် ဒဲလၢကံၤအိၣ်(၁၀)ဂၤန့ၣ်လီၤ.

ကီၢ်မုၢ်တြီၢ်တၢ်သးခုကစီၣ်လိၢ်ခၢၣ်သးတၢ်သ့ကွဲးလံာ်လံာ်တၢ်မၤလိ



တၢ်သ့ကွဲးလံာ်လံာ်တၢ်မၤလိအံၤ ဘၣ်တၢ်စးထီၣ်ဘျီအိၤ ဝဲ(၁၁.၄.၂၀၁၉) အနံၤ ဒီးဝဲ(၂၀.၅.၂၀၁၉)အနံၤ န့ၣ်လီၤ. ဒီးတၢ်ဟံစီဆံ တၢ်သ့ကွဲးလံာ်လံာ်တၢ်မၤလိ ဝဲ(၃.၁၀.၂၀၁၉)အနံၤ, ကီၢ်ပသံၣ်မိၤဒီး ကီၢ်တကူၣ်ဒိၣ်န့ၣ်တဖၣ် ဟဲမၤယံမၤလၢပတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲအံၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်သ့ကွဲးလံာ်လံာ်တၢ်မၤလိအံၤ ကဝဲဝဲဂုၤဂုၤအကီၢ် ကီၢ်ပသံၣ်မိၤဒီး ဘျးစဲဒီဖျိသ့ကွဲးလံာ်လံာ်တၢ်မၤလိဒီး ဖိလံာ်တဖၣ်, ကီၢ်တကူၣ်တၢ်သးခုကစီၣ်ဝဲတကျိၤ, တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ဖိလံာ် လၢကီၢ်အိၣ်စၢၣ်လယာ်, ကီၢ်အမဲရကၤ ဒီးကီၢ်ဖိကီၢ်လံာ် လၢထံလီၢ်ကီၢ်ပုၤတဖၣ် မၤသးကိးတၢ်န့ၣ်လီၤ.

Capacity Building Training ဒီး တၢ်စုသ့ တၢ်မၤလိ



ပုၤကညီဘျုးထံခဝ်ရၢၣ်, တၢ်ကဟုကယၢ်ဝဲၤ ကျိၤအိၣ်ဒီး Capacity Building Training ဒီး တၢ်စုသ့ တၢ်မၤလိ လၢတၢ်ကဟုကယၢ်ဖိသၣ်အိၣ်ဆိးလိာ်မူဒါ ခိၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤလိအံၤ ဘၣ်တၢ်မၤအိၣ် (၂၄. ၉. ၂၀၁၉) တုၤ (၄.၁၀.၂၀၁၉) နံၤ, လၢ၁၂၁(ဃ) နံၣ် တကယၤတၢ်စံးဘျုးတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ယၢ်ကထာ, ဝဲတက့ၣ် န့ၣ်လီၤ. သရၣ်, သရၣ်မုၣ်သိၣ် လိတၢ်ခဲလၢာ် အိၣ်(၇) ဂၤန့ၣ်လီၤ. ဟါအဆၢကတီၢ်အိၣ်ဒီး တၢ်ကတိၤလီၤဆိ န့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤလိဝဲၤ လဲၤဟးကသ့ၣ်ကသီဆူ နီၣ် ဘုၣ်ဘီ ကစၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤလိတဘျီအံၤ ပုၤဟဲထီၣ် ခဲလၢာ် အိၣ်(၁၁)ဂၤန့ၣ်လီၤ.

သရၣ်မုၣ်မူသးတၢ်အ့



တၢ်စံးဘျုးသၢဂ့ၤဆူစီၤခရံၣ်ဟ့ၣ်မူ USA

စီၤခရံၣ်ဟ့ၣ်မူ ချုးန့ၣ်ဘၣ်နံၤအိၣ်ဖျၢၣ်ဆၢက့ၤ(၁၇)ဝိတဝီ ဖဲလါ အိးကထိဘၣ်(၃)သီအယံ စံးဘျုးယွၤ ဒီးဟ့ၣ်မၤဘျုး လဲၤဆူညါမဲးကစံ (၁၅၃၀၀၀)ဘးတီတီန့ၣ်လီၤ.

စံးဘျုးဒီးဆၢဂ့ၤဘၣ် ဖိခွါစီၤခရံၣ်ဟ့ၣ်မူလၢ မံနကချုးန့ၣ်ဘၣ်နံၤ အိၣ်ဖျၢၣ်ဆၢက့ၤအဝီအသီတဖၣ် ပုၤဒီးယွၤအဘျုးထူးဖိၣ်တီၤ, မံယွၤကမၤ လၢပုၤနတၢ်တိၣ်, တၢ်မုၢ်လၢကိးအမံၤဒီး ဒီးအိၣ်မူမၤလၢကပီၤဘၣ်ယွၤ လၢတၢ်အိၣ်မူတစီၤသးတက့ၢ်န့ၣ် မ့ၢ်ပတၢ်ဆၢဂ့ၤထုကဖၣ်န့ၣ်လီၤ.





ကီၢ်တကူၣ်နံၣ်ကယၤ (၂၁) တၢ်မူထီၣ်ဂဲၤထီၣ်တၢ်မၤလိ

ကီၢ်တကူၣ် နံၣ်ကယၤ(၂၁) တၢ်မူထီၣ်ဂဲၤထီၣ် တၢ်မၤလိ ဘၣ်တၢ်မၤအီၤဖဲ(၁၁-၁၂.၉.၂၀၁၉)နံၣ် လၢကိးကလုာ် ဘုၣ်ထံၣ်ခၢ် တၢ်အိၣ်ဖီၣ်, ဒလးဟၣ်သၢ် ဝတံၣ်ကဝီၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်တီၢ်ထူၣ်မ့ၢ်ဝဲ “ဘုၣ်ထံၣ်ခၢ်ဖိတၢ် အိၣ်မူလၢတၢ်အိၣ်ဖီၣ်အပူၤ”(မၤတၢ် ၂:၄၇)န့ၣ်လီၤ. ပုၤသိၣ်လိတၢ်တဖၣ်မ့ၢ်ဝဲ သရၣ်ဒိၣ်အဲးဒတၢး, သရၣ်မၤပုၤက့ၢ်, သရၣ်ဒိၣ်ထီၣ်သါ, သရၣ်မုၢ်စ့စ့ဖီ ဒီး သရၣ်ကိၣ်ဝဲ န့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤလိတဘျီအံၤ ပုၤဟဲထီၣ်အိၣ်ဝဲ(၄၁)ကန့ၣ်လီၤ. တၢ်အိၣ်ဖီၣ်သရၣ်ဒိၣ်, သရၣ်ဒိၣ်ဖိလုၤဒီး ကဝီၤသရၣ်သမါတဖၣ်, ဖီၣ်စၢၤ ဒီးတၢ်အိၣ်ဖီၣ်ဖိတဖၣ် မၤသကိးတၢ် လၢလၢပုၤန့ၣ်လီၤ.



ကီၢ်တကူၣ်တၢ်သးခုကစီၣ်တၢ်မၤဖိ တၢ်မၤလိ

ကီၢ်တကူၣ်တၢ်သးခုကစီၣ်တၢ်မၤဖိ တၢ်မၤလိ(၂၀)ဘျီ တဘျီ, ဘၣ်တၢ်မၤအီၤဖဲ(၂၃- ၂၉.၉.၂၀၁၉)နံၣ်, ရှၢ်ဘိၣ်စူး, ပကိကလံၤထံး ကဝီၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်တီၢ်ထူၣ်မ့ၢ် “ဘုၣ်ထံၣ်ခၢ်ဖိအတၢ်နၢ်ဒီး အတၢ်မူလၢတၢ်အိၣ်ဖီၣ်အပူၤ”(မးသဲ ၂၈: ၁၉- ၂၀, မၤ ၂:၄၇, ယီၤ ၁၄:၁၂) န့ၣ်လီၤ. ပုၤသိၣ်လိတၢ်တဖၣ်မ့ၢ် သရၣ်ဒိၣ်ထီၣ်သါ, သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထၢၣ်သီတူၢ်ထူ, သရၣ်မုၢ်ဒိၣ်ဒီးကထၢၣ်ဖီဂီၤ, သရၣ်ဆၣ်အိၣ်ထူ, သရၣ်ဒိၣ်ပုၤချု(လုၤအုၣ်စူးယွၢ်မး), သရၣ်ယနီၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤဟဲထီၣ်တၢ်မၤလိအိၣ်ဝဲ(၇၉)ကန့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤလိတဘျီအံၤ အိၣ်ဒီးတၢ်သတြီၤလၢ ခွဲယၢၣ်မ့ၢ်ဂ့ၤ, ခွဲထဲးမ့ၢ်ဂ့ၤ, ကရူၢ်တၢ်သတြီၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

သရၣ်ဒိၣ်အိၣ်ဒု



ကိုဗစ်ဗိုင်းနပ်စ်သက်တမ်းပေးအပ်ခြင်းနှင့် နှစ်တော်မင်္ဂလာ

ကိုဗစ်ဗိုင်းနပ်စ်သက်တမ်းပေးအပ်ခြင်း (၅၁) ဘွဲ့တံဆိပ် ဘွဲ့တံဆိပ်အားလုံး လိုက်နာပေးအပ်ခြင်း (၁၆) သီတင်း (၂၄) သီ၊ ဖဲကိတ်လီ ကမ္ဘာ့ကမ္ဘာ့နည်းလမ်း တစ်တော်ထု မှာ " လဲဆူညါလယွေဂါဘါ" (စံး ဂုး၁၆, ၂၆၊ ၁၄-၁၅) သရုပ်သိပ်လိတံတဖန်မှာ (၁) သရုပ်ဒိန်ဒီး ကထာဉ်စွမ် (တံမလိလိစိဆုံလိဇူတြီ), (၂) သရုပ်ဒိန်ဒီးပိန်ဒု (ပုကညီဘျာထံဝဂုရုန် ခရိုင်ဖိတံကုန်ဘုန်သု အတံမှာတံ), (၃) သရုပ်ဒိန်ဒီးကထာဉ်မိန်မိန် (မူဒါလတံအိန်ဖိုင်သးစံအဂီ), (၄) သရုပ်ဒိန်ဒီးကထာဉ်သိမိ (ခွါတံဆာကတီတံတံ), (၅) သရုပ် စံဟုန်ဂု (တံစိုတံနံဒီး တံမထွဲမထွဲ), (၆) သရုပ်ဒိန်ကုန်ထု, သရုပ်ထူစု (TMT တံမလိ), (၇) Dr. Ronald Mya Win, Dr. Goodwill Manico (တံဘုန်ဆုံဖိကီဖိဒီးတံကူစါယါဘျီ)

အိန်စုကီးဒီးတံကတီလိဆီနုန်လိ. ပုသိပ်လိ တံသးဝံပံ သရုပ် ကိုဉ်လိ ဒီးတံမလိကိုဒိန် မှာသရုပ်မစိနုန်လိ. အိန်စုကီးတံမုန် ကရတံပြု, ဒီးတံသုန်နီဗုစါဘူး တံသးဝံပြု သုန်တဖန်နုန်လိ. အိန်ဘူးနံမုန်ဆါတံဘါ ပုဟလီဆုန်နီ - သရုပ်ဒိန် ဗြိမံစံ (ကီဒိန်), ပုတဲဖုစါဘူးသးမူအဂု သရုပ်ဒိန်စါကြူး, ပုဟဟုန်တံကစီန် - သရုပ်ဒိန်ဒီးကထာဉ်စွမ်နုန်လိ. တံဘါဝဲ အိန်ဒီး တံလဲဟံလိ ဖိကတီဆူဖုအလဂံထုန်ဒီး ဟုန်တံယူးယီဉ်အတံရုန် တံကွဲနုန်လိ. ဒီးနုန်လိကဟဲ ကီဗိုဗိုဗိုတံတံထု မှာ " ပုံယွေ ဒီးစံးထီဉ်ပတြါအီတကွဲ." လိဉ်ဖျါ ၁၄-၆-၇, ကမ္ဘာတံအိန်ဖိုင် ဖဲဒိန် ကလီဘုန်ကုလဲ ကတီ, စခါကွဲတံအိန်ဖိုင်, ဖဲလိမာရူး (၂၆-၁၉) သီ, (၂၀၂၀) နုန်နုန်လိ. သရုပ်ဒိန်နုန်

တံခံးဘျူးဆာဂု

သရုပ်ဒိန်ကီသး လဲပုကွဲတံဟီဉ်ခိဉ် ပဲထီဉ် (၂) နုန် ဖဲ (၁၉.၈.၂၀၁၉) အနံအယိ လာတံသုန်နီဉ် ပာ သရုပ်ဒိန်အဂီ ဖိမုန် သရုပ်ဒိန်အိဗာန် ဟုန်မာဘုန် လဲဆူညါမဲးကစံ (၃၀.၀၀၀) ဘးတီတီနုန်လိ. စံးဘျူးဒီးဆာဂုဘုန် သရုပ်ဒိန်လဲယွေ အမဲဉ်ကလဲလဲယုန် ဒီးနု. ကစိဉ်ဂုနု. ပာတဂါအံ အတံ အိန်မူအတံယံတံလဲ အတံဂုတံဂါ ကလီ ဘုန်လဲလဲ ခုဉ်ဖိထာဖိကီးဂါဒီးအလိ, မံသုကစံးဘျူးဒီး မလဲကတီယွေ လာယွေမာတံအိန်တဖန်လဲသုဂီအယိတကွဲနုန် မှာပတံဆာဂုထုကဖန်နုန်လိ.



တၢ်ကလုၢ်လၢအမူ LIVING VOICE



(၁) ထါသးဝံၣ်ကစၢ်ယွၤလၢတၢ်ဒု

(၂) လံၣ်ဒီၣ်ဆွဲၣ်လံၣ်တၢ်အၢၣ်လီၤအိၣ်လီၤအလီၤလံၤ, ဒီးလံၣ်တၢ်အၢၣ်လီၤအိၣ်လီၤအသီ.

(၃) တၢ်သ့ၣ်နီၣ်ထီၣ် ဗူသရၣ်ဒိၣ်ရိၣ်လဲ အတၢ်သးဝံၣ် အဘျဉ် (၄)



(၄) ပၤကညီၣ်ဘျၢထံခဝၢၣ်ကမၤတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ပးဒိၣ်ကတီၢ် တၢ်ခံၣ်တဲၤတဲၤလီၤအမုၢ်တပၣ်

(၅) ထါသးဝံၣ်ရီၣ်အမုၢ်တဖၣ်လၢ
လံၣ်သးဝံၣ် ကစၢ်ယွၤအပူၤ
အဘျဉ်(၁,၂)



(၆) KBTI Brothers အဘျဉ်(၁,၂)



ဘၣ်တၢ်သးကျဲၤထူးထီၣ်အီၤလၢ . . ပၤကညီၣ်ဘျၢထံခဝၢၣ်
တၢ်ဘၣ်ထွဲတုၤအိၣ်လိာ်သးဝဲၤကျိၤ

ဒီပုၤဝဲၣ်မိာ်ပၤ သရၣ်သမါလၢ သးအိၣ်ဒီးန့ၢ်တၢ်ကလုၢ်လၢအမူ **LIVING VOICE** အံၤ ဆဲးကျိးဘၣ်ဆူ

တၢ်ဘၣ်ထွဲတုၤအိၣ်လိာ်သးဝဲၤကျိၤ ☎ ၀၉၄၄၈၀၀၇၂၆၁ ☎ ၀၉၄၂၈၁၆၈၆၀၀





တၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါ

ဒီး

တၢ်ဃုသကွံၣ်ကညး

သးအိၣ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါဆူ ခဝုရၢၣ်ဖိလံၤကိးဂၤ, လီၤဆီဒၣ်တၢ်, တၢ်အိၣ်ဖိၣ်သရၣ် ဒီးခိၣ်န့ၣ်တဖၣ် လၢအဘၣ်ထွဲဒီး ပုၤကညီဘၣ်ထံခဝုရၢၣ်ကမ္ပၢၣ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်(၁၀၂)ဘျီတဘျီအံၤ ကီၢ်မိၣ်အိၣ်ကတံၢ်ကတီၤအသးလၢ ကတူၢ်လိာ်မုၢ်ပုၤလၢအထံ အကီၢ်အတၢ်အိၣ်တၢ်ဆိးအလီၢ်ဘၣ်ဆၣ် မ့ၢ်လၢထံကီၢ်တၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤ ဒီးတၢ်အိၣ်သးသ့ၣ်တဖၣ်အယီၤ ဘၣ်တၢ်သးကျဲၤဆီတလဲ က့ၤ တၢ်တူၢ်လိာ်အလီၢ်အကျဲၤ ဒီးသးကျဲၤမၤက့ၤအီၤလၢ ခၢၣ်စးတၢ်အိၣ်ဖိၣ် ဒ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအမျါလၢလၢအံၤအသိးန့ၣ်လီၤ.

- ကီၢ်တူၢ်လိာ်တၢ် - ကီၢ်မိၣ်
- တၢ်လိာ်တၢ်ကျဲၤ - ဖြိးဘျီၣ်ရဲၣ်ဖိၣ်, ဝုၢ်တကူၣ်
- မုၢ်နံၤမုၢ်သီ - လိယနူၤအါရံၤ(၁)သီ တုၤ(၅)သီ, ၂၀၂၀နံၣ်
- တၢ်တီၢ်ထု - “လၢထီၣ်ပုၤထီၣ်လၢတၢ်ဟံးန့ၣ်ခွဲးယာ် ဒီးမၤလၢပုၤမူဒါ”
(၅မိၤ ၁၄:၂, ယိၤ ၁၅:၁၆, ယိၤဂူ ၁:၁-၃, မးသဲ ၂၈:၁၈-၂၀)

ပဲဲ ဒီပုၤဝဲၣ်ကီၢ်မိၣ်ဖိလံၤသ့ၣ်တဖၣ် အိၣ်ကတံၢ်ကတီၤအသး လၢလၢပုၤပုၤလၢ တၢ်တူၢ်လိာ်မုၢ်အကီၢ်လံၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်, အလီၢ်အိၣ်လၢပကသ့ၣ်နီၣ်ဘါထုကဖၣ်လၢ ကီၢ်မိၣ်ဖိလံၤသ့ၣ်တဖၣ် အတၢ်ဖိးသကိးမၤသကိးလၢ တၢ်တူၢ်လိာ်အကီၢ် ဒီးန့ၣ်ကတၢ်(၁၀၂)ဘျီတဘျီ ခၢၣ်စးတၢ်အိၣ်ဖိၣ်တဘျီအံၤအကီၢ်စ့ၢ်ကိးန့ၣ်လီၤ.

သးအိၣ်ဒုးသ့ၣ်ညါဘၣ်စ့ၢ်ကိး ခိၣ်န့ၣ်သရၣ်သမိ ဒီးခဝုရၢၣ်ဖိလံၤသ့ၣ်တဖၣ် မ့ၢ်လၢပဘၣ်သးကျဲၤမၤက့ၤ, ကမ္ပၢၣ် တၢ်အိၣ်ဖိၣ်အံၤ ဒ်ခၢၣ်စးတၢ်အိၣ်ဖိၣ်အသိးအယီၤ တၢ်မၤဘျီမၤတီၢ် လၢပမုၢ်လၢတီၢ်ဟံး ဒီးန့ၣ်ဘၣ်အီၤ ဖဲကမ္ပၢၣ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်သ့ၣ် တဖၣ် ကမ့ၢ်တၢ်လၢလီၤဖျဲၣ်လီၤဟီဝဲ ဒီးဂံၢ်စၢ်ဘါစၢ်ဝဲဒိၣ်မးန့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်န့ၣ်အယီၤ သးအိၣ်ဃုကညးဘၣ် ခိၣ်န့ၣ်သရၣ်သမိ ဒီးခဝုရၢၣ်ဖိလံၤကိးဂၤလၢ တနံၣ်အံၤ သုဟဲဆူခဝုရၢၣ် န့ၣ်ကတၢ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ် မ့ၢ်တတုၤသန့ၣ်က့, သုကဟံၣ်သ့ၣ်ဟံၣ်သး, သးကျဲၤဆူလီၤဘၣ်တၢ်မၤဘျီမၤတီၢ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢ တၢ် ဆီၣ်ထွဲ ခဝုရၢၣ်အတၢ်ဖိးတၢ်မၤ ဒီးတၢ်မၤပုၤက့ၤ ခဝုရၢၣ်စ့ၢ်မၤတၢ်အကီၢ်အံၤန့ၣ်လီၤ.